



THE POLARIS MUSIC PRIZE ANNOUNCES DETAILS FOR 2018 LONG LIST REVEAL IN TORONTO

TORONTO, ON – Wednesday, May 23, 2018

The Polaris Music Prize, presented by CBC Music, is returning to Toronto, ON for the reveal of the 2018 Long List. Presented by Canada Council for the Arts, the announcement of the 40 titles that comprise the Long List will take place on Thursday, June 14 at The Drake Underground, beginning at 12 p.m. ET, and live streamed on the [Polaris Facebook page](#).

After taking the Long List reveal to Montreal, Vancouver, Calgary, Halifax, Whitehorse, and Ottawa, Polaris is thrilled to bring this year's announcement to Toronto, where special local guests will be on hand to help unveil the list. The announcement will also feature a special live performance by one of the 2018 Long Listed artists.

The Polaris Music Prize will announce the 10 album Short List on July 17 via Polaris Facebook Live and the winner at the Polaris Gala on Monday, September 17 at the Carlu in Toronto.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2018 Short List will receive \$3,000 each courtesy of Slight Music.

Albums eligible for 2018 Polaris Music Prize consideration must be released between June 1, 2017 and May 31, 2018. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determine the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury convene on the night of the Gala to select the Polaris Music Prize winner.

Past winners have included Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. Our Polaris Podcast explores the

rich and intriguing stories behind these albums and is available via iTunes and other distributors. polarismusicprize.ca

About CBC Music

CBC Music connects Canadians with the very best in music. Available through the CBC Music app, online, on radio and in television specials throughout the year, CBC Music privileges Canadian artists and songs. Offering over 100 free music streams, CBC Music draws from all genres and classifications with knowledgeable hosts and programmers. Home to the JUNO Awards and your favourite music from across the country, discover the next great act with CBC Music. For more, visit www.cbcmusic.ca

About Canada Council for the Arts

The Canada Council for the Arts is Canada's national public arts funder. It champions and invests in artistic excellence so that Canadians may enjoy and participate in a rich cultural life. In 2016-17, the Canada Council allocated \$196.8 million towards artistic creation and innovation through its grants, prizes, and payments. canadacouncil.ca

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Amanda McCauley - Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS ANNONCE LES DÉTAILS DU DÉVOILEMENT DE LA LONGUE LISTE 2018 À TORONTO

TORONTO, ON – Mercredi 23 mai 2018

Le Prix de musique Polaris, présenté par CBC Music, retourne à Toronto, ON pour le dévoilement de la longue liste 2018. Présentée et soutenue par le Conseil des arts du Canada, l'annonce des 40 albums formant la longue liste se tiendra le jeudi 14 juin au Drake Underground à partir de 12h ET, et sera diffusée en direct sur la [page Facebook du Polaris](#).

Après avoir dévoilé la longue liste à Montréal, Vancouver, Calgary, Halifax, Whitehorse et Ottawa, le Polaris est ravi de présenter l'annonce de cette année à Toronto, où des invités spéciaux locaux donneront un coup de main pour dévoiler la liste. Un(e) artiste de la longue liste 2018 sera également sur place pour offrir une prestation.

Le Prix de musique Polaris annoncera les 10 albums de la courte liste le 17 juillet via une diffusion

en direct sur la page Facebook du Polaris, et le gagnant lors du gala Polaris le lundi 17 septembre au Carlu à Toronto.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000\$ à l'artiste ou au groupe ayant créé l'album canadien de l'année, jugé uniquement sur le mérite artistique, sans aucune considération pour le genre musical ou les ventes d'albums. De plus, chacun des neuf autres nommés de la courte liste 2018 recevra 3,000\$, une gracieuseté de Slight Music.

La période d'éligibilité pour le Prix de musique Polaris 2018 s'étend du 1er juin 2017 au 31 mai 2018. La longue liste et la courte liste sont déterminées par un jury indépendant de journalistes de musique, blogueurs et animateurs provenant des quatre coins du Canada. 11 personnes du bassin des membres du jury seront choisies pour former le grand jury, qui déterminera le gagnant du Prix de musique Polaris le soir du gala.

Les gagnants antérieurs sont Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale. Notre Podcast du Polaris explore les histoires riches et intrigantes qui se cachent derrière ces albums, et est disponible via iTunes et d'autres plateformes. polarismusicprize.ca

À propos de CBC Music

CBC Music connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique. Disponible sur l'application CBC Music, en ligne, à la radio et des émissions télévisées spéciales tout au long de l'année, CBC Music privilégie les artistes et chansons canadiens. Offrant plus de 100 chaînes de musique en continu gratuites, CBC Music explore tous les genres musicaux avec l'aide de programmeurs et personnalités bien informés. Partenaire des JUNO Awards hébergeant le meilleur de la musique canadienne, découvrez le prochain grand artiste avec CBC Music. Pour plus d'info, visitez le www.cbcmusic.ca

À propos du Conseil des arts du Canada

Le Conseil des arts du Canada est l'organisme national de soutien aux arts du Canada. Il favorise l'excellence artistique et la défend afin que les Canadiennes et Canadiens participent à une vie culturelle riche et en apprécient les bienfaits. En 2016-2017, le Conseil des arts a investi 196,8 millions de dollars dans la création et l'innovation artistiques avec ses subventions, ses prix et ses paiements. conseildesarts.ca

Contacts médias:

Prix Polaris - Québec

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

Prix Polaris - Canada

Amanda McCauley
Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

Our Partners /
Nos partenaires

